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VIDES UN KOMUNĀLO JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2025. gada 10. aprīlī         Nr. TND/25/4 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde sasaukta 2025. gada 10. aprīlī plkst. 15.00 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot elektronisko 

balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantots 

tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 15.00 atklāj un vada Vides un komunālo jautājumu komitejas priekšsēdētājs 

Imants Valers, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. 

Sēdē piedalās: 

Vides un komunālo jautājumu komitejas astoņi balsstiesīgie deputāti:  

- Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, Dace 

Lebeda, Imants Valers, Edīte Zelča; 

(nepiedalās viens balsstiesīgais deputāts  

Mārtiņš Limanskis – citu neatliekamu pienākumu dēļ); 

deputāti: 

- domes priekšsēdētāja vietniece sociālās politikas jautājumos Inga Priede, domes priekšsēdētājs 

Gundars Važa; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Egīls Dude, Andris Kalnozols, Anda Kubiliusa, Ivars Liepiņš, Inga 

Tramdaha, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Daina Vilmane, Arturs Vinbergs; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Evita Freimane – Kandavas pilsētas, Cēres un Kandavas pagastu pārvaldes nekustamā īpašuma 

pārvaldniece; 

citi: 

- Evija Birkmane – Irlavas pagasta iedzīvotāja, 

- Gita Bogdanoviča-Petrova – Viesatu pagasta iedzīvotāja, 

- Iveta Čivčiša – Irlavas pagasta iedzīvotāja, 

- Liena Trēde – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste, 

- Ieva Vavilova – Zemītes pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes priekšsēdētāja, 

- Aigars Zandbergs – Zemītes pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes priekšsēdētājas vietnieks, 

- Evita Žukovska – Viesatu pagasta iedzīvotāja. 

UZAICINĀTS: 

Jānis Megnis – Engures ostas pārvaldnieks (par darba kārtības 3. jautājumu). 

http://www.tukums.lv/
mailto:pasts@tukums.lv
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Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Skolas ielā 1, Kandavā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

2. Informatīvs – par saņemtajiem iedzīvotāju iesniegumiem par vēja parku “Tume”. 

3. Informatīvs – par Engures ostas mola rekonstrukcijas projektu. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Imants Valers aicina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav iebildumu vai 

priekšlikumu. 

Par darba kārtību balso: 

"PAR"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, 

Oskars Kambala, Dace Lebeda, Imants Valers, Edīte Zelča) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

  

NOLEMJ: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Skolas ielā 1, Kandavā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

2. Informatīvs – par saņemtajiem iedzīvotāju iesniegumiem par vēja parku “Tume”. 

3. Informatīvs – par Engures ostas mola rekonstrukcijas projektu. 

1. § 

Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Skolas ielā 1, Kandavā,  

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētajai kanalizācijas sistēmai 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas pilsētas, Cēres un Kandavas pagastu pārvaldes nekustamā 

īpašuma pārvaldniece. 

Imants Valers aicina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu komitejai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, 

Oskars Kambala, Dace Lebeda, Imants Valers, Edīte Zelča) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 
  

NOLEMJ: 

iesniegt izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par 

pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Skolas ielā 1, Kandavā, 

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētajai kanalizācijas sistēmai” 

(lēmuma projekts pievienots protokola pielikumā). 

2. § 

Informatīvs – par saņemtajiem iedzīvotāju iesniegumiem par vēja parku “Tume” 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja. 

JAUTĀJUMI: Iveta Čivčiša, Edīte Zelča, Ieva Vavilova. 
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ATBILDES: Gundars Važa, Inga Tramdaha, Lelde Bičuša. 

IZSAKĀS: Gundars Važa, Inga Tramdaha, Ivars Liepiņš, Edīte Zelča, Aigars Zandbergs, Evija 

Birkmane, Evita Žukovska, Dace Lebeda, Gunda Cīrule, Ieva Vavilova, Imants Valers. 

Gundars Važa papildina par Tukuma novada pieredzi saistībā ar vēja parkiem un 

pašvaldības zaudētajiem tiesvedības procesiem. Piebilst, ka Tukuma novads ir vienīgā pašvaldība, 

kam teritorijas plānojumā paredzēts 1,6 km attālums no ciema līdz vēja ģeneratoriem. 

Ivars Liepiņš izsakās par atjaunojamo enerģiju un valsts faktisko rīcību, izdodot 

ievērojamu skaitu atļauju vēja parku izveidei, tādējādi radot spriedzi. Pauž viedokli, ka liela daļa 

no tiem nerealizēsies. Rosina nosūtīt vēstuli Klimata un enerģētikas ministrijai ar jautājumu, kāpēc 

Tukuma novadā jābūt vēl vēja parkam, ja pašvaldība jau ar uzviju izpilda atjaunojamās enerģijas 

ieviešanas pasākumus. 

Edīte Zelča izsakās par nesaimniecisko rīcību, pašvaldībai atļaujot tam izmantot 

lauksaimniecības zemes. 

Iveta Čivčiša uzdot jautājumus par tiesvedības procesiem un pašvaldības pieaicinātajiem 

zvērinātajiem advokātiem. Vaicā par pašvaldības izvirzītām papildu prasībām attīstītājam 

Ietekmes uz vidi novērtējumam (turpmāk – IVN). 

Gundars Važa atbild, ka pašvaldībai tiesvedības procesā bija viens advokāts, paskaidro par 

IVN metodiku. 

Aigars Zandbergs izsakās par iespēju risināt vēja parku izveidošanu, noņemot no izsolēm 

attiecīgos pašvaldības zemes gabalus. Norāda uz nepietiekamo informāciju iedzīvotājiem. Pauž 

viedokli, ka pašvaldībai, cik iespējams, jāpiebremzē vēju parku realizēšanas procesi. Izsakās par 

vēja parku Vānē un piebilst, ka laika gaitā atkritīs projekti, kas nebūs dzīvotspējīgi. 

Evija Birkmane izsaka neapmierinātību par veidu, kā iedzīvotāji saņem ziņu par vēja parku 

turbīnu izvietošanu līdzās viņu īpašumiem. Lūdz sasaukt kopsapulces, uzklausīt sabiedrības 

viedokļus, domāt par iedzīvotāju labbūtību,. Aicina izvērtēt teritorijas plānojumā turbīnu augstuma 

un attāluma līdz viensētām samērīgumu, kā arī citas ietekmes. Informē par turbīnu skaitu, par 

ietekmes modelēšanu, par uzrunātajām institūcijām, rosina darīt zināmus izpētītus procesus. 

Aicina pašvaldību darīt vairāk, lai aizstāvētu savus iedzīvotājus. Piebilst par Limbažu un Saldus 

novadu pašvaldību rīcību, aizstāvot iedzīvotāju intereses. Papildina par iedzīvotāju sapulcēs 

uzdotajiem jautājumiem un atbildēm. Uzskata, ka IVN procesā pētījumi netiek ņemti vērā. 

Gundars Važa skaidro pašvaldību iespējas ietekmēt attiecīgos procesus. 

Imants Valers aicina iedzīvotāju pārstāvjus informēt pašvaldību par viņu rīcībā esošiem 

materiāliem un argumentiem, kas palīdzētu ietekmēt IVN. 

Iveta Čivčiša jautā, vai pašvaldība vērtē īpašumu vērtības izmaiņas, riskus un kaitējumus 

no vēja parku izveides. Vaicā par iespējām pārsūdzēt ministrijas lēmumu. Norāda, ka vēlas redzēt 

informāciju par visu, ko pašvaldība ir darījusi šajā jomā, kā arī rosina publiskot pašvaldībai 

sniegtās atbildes. 

Inga Tramdaha paskaidro, ka pašvaldība nevar regulēt vēja ģeneratoru augstumu, 

pašvaldība teritorijas plānojumā var noteikt tikai to, kas tai paredzēts deleģējumā. 

Notiek debates par iespējām rosināt veikt izmaiņas  

Dace Lebeda pauž viedokli, ka šo informāciju vajadzēja uzklausīt Tautsaimniecības un 

teritoriālās attīstības komitejā. 

Gunda Cīrule rosina pašvaldības tīmekļvietnē veidot sadaļu par vēja parku tēmu, lai tur ir 

pieejama visa attiecīgā informācija. 

Notiek debates par iespējamām pašvaldības rīcībām. 

Imants Valers, Gundars Važa, Lelde Bičuša skaidro procesus. Gundars Važa norāda, ka ir 

būtiski informēt arī pašvaldību, ja iedzīvotāju pārstāvjiem ir papildu informācija. 

Evija Birkmane norāda uz nepieciešamo pašvaldības palīdzību kopsapulces organizēšanā. 

Ieva Vavilova un Aigars Zandbergs atgādina par nesaņemto pašvaldības atbildi uz šā gada 

3. marta iesniegumu ar 10 jautājumiem. 
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Imants Valers rezumē, ka Kultūras, sporta un komunikācijas nodaļa veiks iedzīvotāju 

aptauju, pašvaldības tīmekļvietnē izveidojama sadaļa par vēja parku tēmu, tiks sagatavota un 

Klimata un ekonomikas ministrijai nosūtīta vēstule par pārrunātajiem jautājumiem. Aicina balsot 

par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, 

Oskars Kambala, Dace Lebeda, Imants Valers, Edīte Zelča) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 
  

NOLEMJ: 
pieņemt zināšanai informāciju par saņemtajiem iedzīvotāju 

iesniegumiem par vēja parku “Tume”. 

3. § 

Informatīvs – par Engures ostas mola rekonstrukcijas projektu 

ZIŅO: Ivars Liepiņš – pašvaldības izpilddirektors, 

Jānis Megnis – Engures ostas pārvaldnieks. 

IZSAKĀS: Gundars Važa, Dace Lebeda, Gundars Važa, Oskars Kambala, Evita Freimane, Jānis 

Megnis, Imants Valers. 

Engures ostas pārvaldnieks Jānis Megnis informē un sniedz prezentāciju par Engures ostas 

mola stāvokli, nepieciešamo rekonstrukciju un iespējamām rekonstrukcijas projekta izmaksām. 

Papildina par projekta risinājumu variantiem un par īpašnieka ierosināto apmaiņu. 

Oskars Kambala piebilst par būvniecību un ostas padziļināšanu. 

Notiek debates par rekonstrukcijas projektu. 

Imants Valers aicina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, 

Dace Lebeda, Imants Valers, Edīte Zelča) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Kaspars Gribusts – nepiedalās balsojumā) 
  

NOLEMJ: 
pieņemt zināšanai informāciju par Engures ostas mola rekonstrukcijas 

projektu. 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 16.20. 

Sēdes vadītājs 

komitejas priekšsēdētājs  (personiskais paraksts)  Imants Valers 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 


